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Protokół nr 52/2023 

z posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej  

w Suwałkach odbytego w dniu  18 września 2023 r. w godz. od 15:30 do 16:30 

w  Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1.  

 

Obecni członkowie Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki: 

1. Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji  

2. Wojciech Pająk – Wiceprzewodniczący Komisji  

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Anna Maria Gawlińska 

5. Jacek Juszkiewicz   

6. Kamil Lauryn  

7. Jacek Niedźwiedzki  

8. Marek Lech Zborowski – Weychman  

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk   

2. Agnieszka Małka – Naczelnik Wydziału Kultury i Sportu 

3. Agnieszka Szyszko – Kierownik Biura Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi 

4. Jerzy Gałązka – Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury Sportu i Turystyki powitał 

zebranych i przypomniał, że porządek posiedzenia został przesłany wraz z materiałami 

komisyjnymi.  

 

Radni nie mieli  uwag i przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie Protokołu nr 51/2023 z posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu  

 i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  17 lipca 2023 roku. 

2. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta 

Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3  

ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na rok 2024.  

4. Wolne wnioski.  
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Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 51/2023 z posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu  

i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  17 lipca  2023 r. 

 

Bogdan Bezdziecki zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu z poprzedniego 

posiedzenia. Członkowie Komisji nie wnieśli  uwag, wobec czego Protokół nr 51/2023  

z posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 17 lipca 2023 r. został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2  

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024 

Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

Bogdan Bezdziecki  poinformował, że wszyscy Członkowie Komisji otrzymali  

przedmiotową Informację.  

 

Wojciech Pająk zapytał, czy wszystkie zgłoszone przez Suwalską Radę pożytku Publicznego 

uwago zostały przyjęte. 

Agnieszka Szyszko odpowiedziała, że dwie uwagi nie zostały przyjęte. Propozycje dotyczyły 

możliwości organizacji szkoleń bez elementów socjoterapii i programu przeciwdziałania 

uzależnieniom. Rekomendacje Krajowego Centrum Przeciwdziałania Uzależnieniom 

wskazują, iż merytoryczną podstawą do finansowania zadań z ww. Programu są elementy 

profilaktyki w ramach programu socjoterapeutycznego. Ze środków pochodzących z opłat za 

korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych można finansować jedynie 

działania w ramach profilaktyki uzależnień i przemocy. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli więcej uwag, wobec powyższego Przewodniczący Komisji 

Ekologii, Kultury, Sportu i Turystki stwierdził, że Informacja z konsultacji społecznych 

dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie uchwalenia Programu 

współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami,  

o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 

rok 2024 została przyjęta.  

 

Ad. pkt. 3  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta 

Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3  

ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na rok 2024.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Bogdan Bezdziecki poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali. 

Zapytał o ewentualne pytania i wnioski. 

 

Wojciech Pająk zapytał, czy w dyskusjach na powyższy temat z organizacjami 

pozarządowymi wybrzmiewały sprawy budżetowe, czy zaplanowana kwota 3.2 mln zł.- jest 

kwotą wystarczającą. 

Roman Rynkowski poinformował, że w trakcie  dyskusji organizacje pozarządowe na temat 

kwoty się nie wypowiedziały. 

Agnieszka Szyszko dodała, że w poprzednich edycjach był podział kwoty na poszczególne 

działy. W ubiegłym roku wojewoda wskazał, że jest to nieprawidłowość i należy podawać 

ogólną kwotę. Założeniem minimum jest utrzymanie poziomu z ubiegłego roku. Podana kwota 

na 2024 r. jest minimalnie wyższa, podniesiona została o 90 tyś. zł.- 

Wojciech Pająk wyraził swoje obawy, że w związku z podwyższeniem minimalnej płacy 

krajowej od przyszłego roku; w związku z tym organizacje pozarządowe będą zmuszone do 

ograniczenia swojej działalności. Organizacje pozarządowe powinny starać się o fundusz 

zewnętrzne. 

Członkowie Komisji więcej wniosków i uwag nie zgłosili, wobec powyższego przystąpiono do 

glosowania: 

za                                              -   7radnych 

przeciw                                     -  0 

wstrzymujących się                  -  1 radny 

 

Bogdan Bezdziecki stwierdził, że Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk 

 z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3  

ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na rok 2024.  

Opinia stanowi załącznik nr 4 do protokołu 

 

Ad. pkt. 4  

Wolne wnioski 

 

Jacek Juszkiewicz poruszył problem zasygnalizowany przez mieszkańców ulicy 

Bakałarzewskiej. Jeden z mieszkańców skierował pismo do Prezydenta Miasta, z akredytacją 

do Przewodniczącego Rady Miasta jak również do radnego Jacka Juszkiewicza. Wybudowanie 

obwodnicy miało na celu wyprowadzenie ruchu samochodów ciężarowych  

z miasta. Właściciel stacji benzynowej położonej na ulicy Mickiewicza ubiegał się  

o zezwolenia na okaziciela, czyli zezwolenia C-14, C-18. Zezwolenia te rozdysponował wśród 

samochodów ciężarowych firmy Kruszbet. Samochody te na podstawie wydanych zezwoleń 

mogą wjeżdżać do centrum miasta i tankować paliwo w stacji przy ulicy Mickiewicza. Sytuacja 

taka jest niedopuszczalna. Zgłosił problem do policji. Została przeprowadzona kontrola, na 

podstawie której ustalono, że pojazdy te posiadały zezwolenia na okaziciela, czyli maja prawo 

na dojazd do tej stacji benzynowej. Zarząd Dróg i Zieleni potwierdził że  takie zezwolenia są 

wydawane. 
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Stwierdził, że Komisja Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki powinna podjąć  stosowne 

działania w tym zakresie. Regulamin przyjmowania wniosków i wydawania zezwoleń C 14  

i C 18 oraz identyfikatorów (załącznik nr 1 do Zarządzenia nr 52/2017 Prezydenta Miasta 

Suwałk z dnia 10 lutego 2017 r.) wskazuje  że te zezwolenia wydawane są w szczególnych 

przypadkach. 

§ 4 punkt 3 wyraźnie stanowi, że zezwolenia C 14 wydaje się na podstawie złożonych 

wniosków, w przypadkach uzasadnionych koniecznością nieprzerwanego funkcjonowania 

instytucji zajmujących się ratowaniem życia i zdrowia ludzkiego, w szczególności jednostek 

ratowniczych, służb medycznych, służb odpowiedzialnych za bezpieczeństwo państwa oraz 

instytucji i podmiotów świadczących usługi komunalne. Należy podjąć działania, aby nie 

dochodziło do nadużyć i dewastowania ulic naszego miasta. Na obrzeżach miasta jest sporo 

stacji benzynowych, z których te samochody mogą korzystać. Zaproponował, aby Komisja 

Ekologii przyjęła  inicjatywę uchwałodawczą, opracowała regulamin, następstwem czego było 

by wyprowadzenie samochodów ciężarowych z centrum miasta oraz doprowadzenie do nie 

wydawania zezwoleń i nieprawidłowego dysponowania takimi dokumentami. Zaproponował, 

aby tabliczki zezwalające na wjazd z zezwoleniami C14 i C18  zostały usunięte a postawione 

tabliczki „nie dotyczy służb i zaopatrzenia”. 

Roman Rynkowski poinformował, że zgłoszony problem leży w kompetencjach Prezydenta. 

Potwierdził, że wspomniane pismo od mieszkańca wpłynęło i zajmują się tym odpowiednie  

służby Prezydenta. 

Jeżeli okaże się, że te zezwolenia wydawane są niezgodnie z przepisami zostaną podjęte 

działania mające na celu wyeliminowania tych nieprawidłowości. 

Bogdan Bezdziecki podkreśli, że jest to temat warty dyskusji; jednak należy zastanowić się  

w jaki sposób to uczynić. Zaproponował, aby z członków Komisji wyłonić zespół, który podjął 

by prace nad rozwiązaniem tego problemu. 

 Wojciech Pająk potwierdził, że sama idea jest jak najbardziej słuszna; mieszkańcy mają rację, 

że ciężarówek w centrum miasta nie powinno być. Warto też zastanowić się szerzej nad tym 

problemem-chodzi o wyciszenie ruchu w centrum miasta. Nad tym właśnie powinien 

popracować zespól. 

Kamil Lauryn stwierdził, że należy podjąć wszelkie działania mające na cele wyprowadzenie 

z centym miasta samochodów ciężarowych. Przykładem jest rondo Emilii Plater-Bulwarowa, 

gdzie przedsiębiorcy niestety nie dołożyli się do remontu tego miejsca, a w dużej mierze 

nawierzchnia zdewastowana została przez samochody ciężarowe prywatnych przedsiębiorców. 

Tadeusz Czerwiecki nadmienił, że podobna sytuacja jest na rondzie Wolontariuszy, gdzie  

w związku z budową Aldi jest taki ruch ciężarówek, że już powyrywane są kostki brukowe. Po 

zgłoszeniu problemu do Zarządu Dróg i Zieleni nawierzchnia została naprawiona ale nie jest 

wykluczone, że taka sytuacja może się powtórzyć. 

Roman Rynkowski zasugerował przeprowadzenie rozmowy z dyrektorem Drejerem, gdyż to 

właśnie dyrektor ZDiZ ma największy zakres wiedzy w temacie wydawania tych zezwoleń. 

Nie zawsze to co się wydaje wielką nieprawidłowością; może to być związane ze specyfiką 

działalności przedsiębiorcy; jeżeli są jakieś nieprawidłowości, to należy nad tym popracować 

 i poprawić. 

 Bogdan Bezdziecki  podkreślił, że udział w pracach zespołu jest konieczny udział dyrektora 

Zarządu Dróg i Zieleni. 
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Tadeusz Czerwiecki zapytał, czy firmy posiadające zezwolenia na okaziciela zarejestrowane 

są w Suwałkach. 

Jacek Juszkiewicz odpowiedział, że mieszkaniec, który zgłosił problem udokumentował, że  

rejestracje są augustowskie.. 

Jacek Niedźwiedzki podkreśli, że sprawa jest bardzo niepokojąca; temat jest wdrożony  

i rozpatrywany przez służby Prezydenta. Problem ten powinien być zgłoszony na najbliższym 

posiedzeniu sesji Rady Miejskiej. 

Bogdan Bezdziecki poruszył temat boiska przy Specjalnym Ośrodku Szkolno-

Wychowawczym przy ul. Przytorowej w Suwałkach. Zapytał, czy budowa osiedla 

mieszkaniowego może skutkować likwidacją boiska. 

Roman Rynkowski poinformował, że deweloper, który wykupił teren po dawnym PRiBO chce 

przystąpić do realizacji inwestycji – budowy osiedla mieszkaniowego. Faktem jest, że część 

boiska nie jest własnością Ośrodka a należy do terenu, na którym ma rozpocząć się budowa. 

Inwestor zobowiązał się do przebudowy skrętu z ulicy Sejneńskiej na ulicę Przytorową. 

Deweloper teren ten wykupił i ma do niego prawo. Na pewno będą podjęta wszelkie działania, 

aby skutki były jak najmniej odczuwalne dla Ośrodka. 

Wojciech Pająk zapytał, czy rozważana jest możliwość wykupu tego tereny, czy zawarcie 

pewnej umowy. 

Roman Rynkowski odpowiedział, że sprawa ta wymaga przeprowadzenia pewnych analiz. 

Powstała sytuacja to zaszłość sprzed wielu lat. Po prostu ogrodzenie Specjalnego Ośrodka nie 

pokrywało się z działką, problem dotyczy kilku metrów. 

Bogdan Bezdziecki stwierdził, że należy podjąć wszelkie działania, które zapobiegną 

likwidacji tego zielonego terenu. Rodzice dzieci niepełnosprawnych  są zaniepokojeni 

zaistniałą sytuacją. Boisko to służy dzieciom niepełnosprawnym a przede wszystkim jest 

elementem rehabilitacji. Zwrócił się z prośbą do Pana Prezydenta o przedstawienie informacji 

po wyjaśnieniu sprawy.  

Kamil Lauryn podkreślił, że zadaniem  radnych jako samorządu  jest między innymi ochrona 

szkoły. Dzieci uczące się w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym wymagają 

specjalnej opieki i troski. Nie wolno biernie przypatrywać się i wydawać decyzje, które są 

sprzeczne z oczekiwaniami i potrzebami mieszkańców a w szczególności dzieci. Dlatego 

należy podjąć wszelkie działania aby teren ten został w granicach Ośrodka. 

Bogdan Bezdziecki poinformował, że wszelkie decyzje należą do organu prowadzącego 

placówki oświatowe a rolą  radnych jest sygnalizowanie problemu i formułowanie pewnych 

oczekiwań. 

Kamil Lauryn zadał pytanie dotyczące działania elektronicznego systemu rezerwacji obiektów 

sportowych w Suwałkach. Mieszkańcy zgłaszają problem z rezerwacją boisk. Zapytał, czy będą 

zmiany w obowiązującym cenniku, ponieważ koszt wynajmu dla mieszkańca jest bardzo 

wysoki i wynosi 290 zł. Z takim podejściem nie zgadza się, gdyż wszystkie obiekty na terenie 

miasta zostały wybudowane za pieniądze podatników. 

Roman Rynkowski nie zgadza się z wysokością opłaty; z samego posiadani karty mieszkańca 

wynajmujący wnosi opłatę w wysokości 60%. Kluby sportowe bądź mieszkańcy zawierają 

umowy ze szkołami i z OSiR-em na wynajem obiektów sportowych. Jest to rzecz niezależna 

od systemu BallSquad, nad którym trwają jeszcze prace. System ten dotyczy tylko i wyłącznie 
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najmu komercyjnego. Nie dotyczy mieszkańców Suwałk i klubów sportowych. Poinformował, 

że kontynuowane są prace związane z cennikiem za wynajem obiektów sportowych  

w przypadku wynajmu komercyjnego. Zmiany te będą skonsultowane z Prezydentem i zapisane 

w Zarządzeniu Prezydenta.  

Osoby administrujące szkołami i OSiR-em zwracają uwagę, że stawka płacona przez 

wynajmujących będzie groszowa, co w konsekwencji obciąży budżet samorządu.  

Bogdan Bezdziecki wyraził swoje zaniepokojenie, że  system jest dedykowany mieszkańcom 

na zasadach komercyjnych, którzy nie   mieszkańcy posiadający Suwalską Kartę Mieszkańca. 

Roman Rynkowski odpowiedział, że jest taka możliwość. Ale jest możliwość dodania 

uprzywilejowanych użytkowników, którym wynajmowane obiekty będą z bonifikatą. 

Kamil Lauryn zapytał, czy prawdą jest, że za funkcjonowanie systemu opłatę ponosi 

wynajmujący obiekt sportowy. 

Bogdan Bezdziecki potwierdził, że opłata za działanie systemu wnoszona jest przez 

wynajmującego. Nie dotyczy to klubów sportowych, stowarzyszeń; mają możliwość wynajęcia 

obiektów sportowych bezpośrednio, z zastosowaniem zwolnień z cennika. 

Zapytał o koszt systemu. 

Roman Rynkowski odpowiedział, że nie ma wiedzy na ten temat; zaznaczył, że po stronie 

Miasta nie ma żadnych kosztów. 

Kamil Lauryn poinformował, że grupa mieszkańców chciała wynająć boisko w SP 10, ale nie 

została wpuszczona gdyż system nie działał. Zarzucił, że wdrożony został system wadliwy. 

Zaproponował, aby zatrudnić animatorów. 

Roman Rynkowski odpowiedział, że sprawa zostanie wyjaśniona. 

Anna Maria Gawlińska  zwróciła uwagę na zarośnięta kostkę brukową w Parku Konstytucji 

3 Maja. Zieleń jest zaniedbana, nie koszona. 

 

Członkowie Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki więcej uwag i wniosków nie wnieśli. 

 

Bogdan Bezdziecki– Przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki 

podziękował zgromadzonym za udział w posiedzeniu.  Na tym protokół zakończono.  

 

 

                                                                                                       Przewodniczący 

                                                                              Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki                        

                                                                                           Rady Miejskiej w Suwałkach 

   

                                                                                                  Bogdan Bezdziecki                

 

 

 

                                  
Protokół sporządziła: Danuta Skucz 

 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej Urzędu Miejskiego w Suwałkach 
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